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Informačná kampaň

Pre rodičov študentov prvého ročníka sme pripravili krátku informačnú kampaň o projekte „Škola
udržateľnej budúcnosti“.
Projekt „Škola udržateľnej budúcnosti“ získal grant z Nórska 28 650 €. Projekt bol
spolufinancovaný v sume 5056 € zo štátneho rozpočtu Slovenskej republiky. Bratislavský
samosprávny kraj náš projekt financuje sumou 1774 €.
Kampaň sa uskutočnila 19.9.2022 o 17.00 v školskej jedálni. Kampane sa zúčastnilo 100 rodičov
študentov prvého ročníka.
Informačnú kampaň zrealizovali partneri z občianskeho združeniaCyklokoalícia.
Cieľom kampane bolo vysvetliť rodičom základné piliere celého projektu, dôležitosť udržateľného
rozvoja a udržateľnej mobility ako nástroja k zmierňovaniu dopadov zmeny klímy. Lektor z
Cyklokoalície Martin Hlasný vo svojej prezentácii ukázal príklady dobrej praxe z mobility v
európskych mestách, vysvetlil, prečo je dobré na malých vzdialenostiach v meste využívať MHD,
bicykle, kolobežky, vlastnú chôdzu. Predstavil víziu cyklotrás v Bratislave.

Celú prezentáciu si môžete pozrieť na stránke školy:
https://horvatha.edupage.org/a/sk-klima?eqa=dGV4dD10ZXh0L3RleHQ3NCZzdWJwYWdlPTE0

RNDr. Eva Stanková, riaditeľka školy
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Informačné semináre 
pre žiakov

Udržateľná mobilita

Aj v tomto školskom roku 2022/2023 sme začiatkom septembra zorganizovali informačné
semináre o projekte „Škola udržateľnej budúcnosti“ pre prvé ročníky a niektorých žiakov II.C, ktorí
v minulom školskom roku prednášku neabsolvovali. Prednášky boli na tému Udržateľná mobilita.
Uskutočnili sa 8.9.2022 v učebni 211 pre študentov II.C, I.B a I.D cez tretiu vyučovaciu hodinu a pre
študentov I.AR a I.C cez štvrtú vyučovaciu hodinu.
Lektormi boli naši partneri z občianskeho združenia Cyklokoalícia Dan Kollár a Martin Hlasný.
Cieľom prednášky bolo oboznámiť študentov so základnými piliermi celého projektu. Študenti
mali možnosť diskutovať o dôležitosti udržateľného rozvoja a udržateľnej mobility ako nástroja k
zmierňovaniu dopadov zmeny klímy.
Prednášajúci ukázali príklady dobrej praxe z mobility v európskych mestách, vysvetlili, prečo je
dobré na malých vzdialenostiach v meste využívať MHD, bicykle, kolobežky, vlastnú chôdzu.
Predstavili víziu cyklotrás v Bratislave.
Po skončení prednášok sa študenti presunuli do učební informatiky a vypracovali dotazník ku
školskej mobilite. Prednášky sa zúčastnilo 117 študentov. Zo 115 študentov, ktorí vypracovali
dotazník, 79,1% odpovedalo kladne na otázku, či prednáška bola v niečom prínosná pre vzťah ku
klíme a k udržateľnej mobilite.

RNDr. Eva Stanková, riaditeľka školy
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Lepšie parkovanie pre bicykle
na našej škole

Jedným z fyzických opatrení, ktoré sme v rámci projektu „Škola udržateľnej budúcnosti“
uskutočnili, bolo vybudovanie prístrešku pre 14 bicyklov.
Pôvodne sme v žiadosti o projekt navrhovali prístrešok pre 30 bicyklov. V marci sme oslovili 4
firmy za účelom vypracovania predpokladanej hodnoty zákazky pre 30 cyklostojanov, prestrešenie
stojanov prístreškom s extenzívnou zelenou strechou a solárnym osvetlením. Vzhľadom na to, že
predpokladaná hodnota zákazky bola skoro až 6-krát vyššia ako suma, ktorú sme mali v projekte
k dispozícii (5700€), žiadali sme zmenu projektu na lacnejšie riešenie a o presun peňazí medzi
jednotlivými aktivitami. Správca programu nám čiastočne vyhovel tak, že počet stojanov pre
bicykle je minimálne 14, prístrešok pre bicykle s extenzívnou zelenou strechou, pričom môže byť
pokrytá len časť prístrešku a musíme zabudovaťminimálne jedno solárne osvetlenie.
Prístrešok s lacnejším riešením sa podarilo vybudovať v septembri 2022 a dúfame, že ho študenti a
zamestnanci školy budú využívať. Týmto sme úspešne pripojili školskú zónu k infraštruktúre – k
cyklotrase, ktorá končí pri bráne našej školy.
Fotografie z výstavby prístrešku pre parkovanie bicyklov si môžete pozrieť vo fotogalérii na
stránke školy.

RNDr. Eva Stanková, riaditeľka školy
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Európsky týždeň mobility

V termíne od 16. do 22. septembra 2022 sa opäť koná Európsky týždeň mobility. Je to týždeň, keď
si obyvatelia s podporou samospráv, rôznych inštitúcií, škôl a dopravcov môžu vyskúšať spôsoby
takzvanej čistej mobility.
Počas tohto týždňa budú mať cestujúci vo viacerých mestách možnosť prehodnotiť vlastné
spôsoby prepravy, vyskúšať si presadnúť napríklad z auta do autobusu a zvážiť tak možnosť
udržateľného, zeleného prístupu k mobilite.
Témou aktuálneho ročníka kampane je LEPŠIA DOSTUPNOSŤ, s mottom „CESTUJME
ZODPOVEDNE”.
Dňa 20.9.2022 sa naši študenti Rudolf Urc a Rebeka Stanková z III.C v Parku Andreja Hlinku takejto
aktivity zúčastnili. Aktivitu pre žiakov 4. ročníka základnej školy zorganizovala ZŠ Nevädzova a
Mestská časť Ružinov. Medzi zúčastnenými žiakmi propagovali náš projekt „Škola udržateľnej
mobility“, ktorého cieľom je zvýšiť povedomie študentov a zamestnancov školy o udržateľnej
doprave, ktorá je jedným z nástrojov pre ochranu klímy.
V rámci tejto aktivity žiaci prvého stupňa odpovedali aj na otázky ako napr. aký dopravný
prostriedok do školy využívajú, či môže byť bicykel náhradou auta a či si myslia, že aj doprava
môže ovplyvniť našu klímu.

RNDr. Eva Stanková, riaditeľka školy
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Prírodovedná exkurzia 
do Botanickej záhrady

Študenti 3. ročníka predmetu
seminár z biológie
absolvovali v závere
školského roka 2021/22 pod
vedením vyučujúcej RNDr.
Eriky Sýkorovej exkurziu do
Botanickej záhrady v
Bratislave, aby spoznávali
rastliny priamo v teréne.

Mali za úlohu poznávať
jednotlivé druhy domácej
flóry, určiť daný druh, zaradiť
ho do systému rastlín a
uviesť, či má nejaké praktické
využitie. Príklad aktivity: Lipa
malolistá – čeľaď lipovité,
trieda 2- klíčnolistové, má
mäkké drevo vhodné na
rezbárske účely, liečivé kvety
vhodné na čaj pri chorobách
horných dýchacích ciest a
znižovaní horúčky.

V záhrade žiaci objavili rôzne
druhy smrekov, borovíc,
cyprusotvarých, chránenú
ľaliu zlatohlavú, pakosty,
lekná, morušu, ginko,
obdivovali sme rôzne
vyšľachtené odrody ruží...
V sekcii exotických rastlín
mali študenti za úlohu
pozorovať vplyv daného
biotopu (napr. teplo -vlhko/
výkyvy teplôt -sucho) na
morfológiu daných druhov
(fikusy, diffenbachie,
begónie, orchidey, kaktusy,
sukulenty). Vnímali odlišnú
biodiverzitu daných
ekologických stanovíšť.

Na záver žiaci hľadali možné
využitie nádherných
priestorov zelenej oázy
uprostred veľkomesta, napr.
by mohli mať mamičky s
deťmi do 6 mesiacov/seniori
vstup v dopoludňajších
hodinách 1-2x týždenne
zdarma alebo za symbolickú
cenu, aby si doplnili chýbajúci
kontakt s prírodou a strávili
čas mimo ruchu mesta.
Exkurzie sa zúčastnilo 10
študentov z tried III.B a IV.AR.

RNDr. Erika Sýkorová
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Cyklotúra do CHKO 
Dunajské Luhy

Pre študentov 3. ročníka
semináru z biológie sme mali
na záver školského roka
naplánovanú exkurziu do
Chránených krajinných oblastí
v lokalite Dunajské Luhy.
Chceli sme sa tam dostať čo
najekologickejšie, a tak sme
sa rozhodli ísť na bicykloch.
Tým sme podporili koncepciu
Nórskych grantov Škola
trvalo udržateľnej
budúcnosti.
Cyklodoprava je bez
exhalátov, bez potreby
pohonných hmôt (okrem
pitného režimu), nehlučný a
navyše aj zdraviu prospešný
spôsob transferu. Jediný
problém môže nastať pri
nevyhovujúcom počasí, a
preto sme museli našu
exkurziu raz presunúť kvôli
dažďu.

Našťastie 20.júna 2022
svietilo krásne slnko a aj
protivietor bol k nám
milosrdný.
Skupina desiatich študentov
z III.B pod vedením
vyučujúcej RNDr. Eriky
Sýkorovej vyštartovala ráno
spred budovy školy s cieľom
dostať sa na cyklotrasu
smerujúcu z Bratislavy do
Hamuliakova.

Počas trasy sme mali
naplánované zastávky, kde
sme si pozreli mnohé
zaujímavé rastliny (napr.
liečivý skorocel kopijovitý,
ranostaj pestrý, rumanček
kamilkový, ostropestrec
mariánsky, štetku lesnú...),
identifikovali sme rôzne
bezstavovce (kobylka zelená,
mravec hôrny, babôčka
bodliaková, bodavo-cicavý
hmyz – obohatený o vzorky
našej krvi).
Zo stavovcov sme zachytili
podľa hlasného kŕkania
skokany, podľa spevu sme
spoznali drozda, sýkorky,
kukučku, videli sme na Dunaji
kŕdle labutí, čajok, husí, na
oblohe lietali dravce.
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Cyklotúra do CHKO 
Dunajské Luhy

Volavky ani kormorány sa
nám nepodarilo spozorovať.
Po kratšej prestávke na
vyhliadke pri Hrušovskej zdrži
a občerstvení z vlastných
zásob sme sa otočili na
spiatočnú cestu. Tú sme
absolvovali cez nádherné
lužné lesy, kde rastú topole
biele, vŕby biele, hlohy, divé
čerešne, moruše, agáty, bazy
s podrastom cesnaku
medvedieho, konvaliniek,
kokoríka a pŕhľavy.

Vysvetlili sme si význam
derivačného kanálu, ale
čistota jeho vody je
diskutabilná, keďže sa v nej
premnožujú riasy a lov rýb je
tam zakázaný kvôli
znečisteniu. Popri ceste sme
prechádzali okolo viacerých
biofariem (chov oviec,
sliepok, holubov, včelárenie) a
porovnali si odlišný spôsob
života ľudí spojený s pôdou,
rastlinami a zvieratami.

Plánovanú trasu (44 km) sme
zvládli nad očakávanie dobre,
okrem otlačených sedacích
kostí a technickej poruchy
bicykla (našťastie až na konci
cesty), sme sa vrátili v družnej
atmosfére plní zážitkov zo
vzácnej flóry a fauny naspäť
do ruchu veľkomesta.

RNDr. Erika Sýkorová
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Aktivity 
predmetovej komisie TSV

Úvod školského roka vždy patrí účelovým
cvičeniam, preto sa dňa 7.9. triedy druhého
ročníka vybrali na turistiku do Malých
Karpát. Čakala ich nenáročná vychádzka
spodČerveného mosta na Kačín a späť.

V piatok 9.9. sa 40 žiakov 3.C a 3.D triedy
zúčastnilo splavu Malého Dunaja. Počasie
bolo úžasné, tak sme si tento deň užili na
vode v lone krásnej prírody na ramene
Dunaja v obci Jelka. Dvojhodinovú jazdu na
kanoe všetci zvládli bez problémov a bez
nehody dorazili kVodnému mlynu v Jelke.
Ak nám počasie neurobí škrt v plánoch, túto
istú trasu by mali 29.9. absolvovať aj zvyšné
dve triedy 3.AR a 3.B.

PK TSV pripravuje na september aj Športový
deň GIH a naši žiaci sa 4.10. zúčastnia na
Župnom športovom dni v areáli Mladá
Garda.
Pretože pandémia je na ústupe, radi by sme
sa vrátili k organizovaniu športových súťaží o
Pohár riaditeľky školy pre najšportovejšiu
triedu GIH ako v minulosti.
Už je isté, že v novembri budeme
organizovať krajské kolo stredných škôl vo
florbale chlapcov a dievčat.
Tešíme sa na hojnú účasť všetkých žiakov,
najmä na Športovom dni GIH 27.9.2022.

Mgr. Simona Martináková, vedúca PK TSV
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Školský parlament

Školský parlament v zložení z predsedov, prípadne podpredsedov, z väčšiny tried by chcel
tento rok priblížiť študentské potreby a podnety vedeniu školy. Chceli by sme všetkým
spríjemniť pobyt v škole. Plánujeme obnoviť i školské akcie, ktoré boli kvôli pandémii
odložené, či zrušené. Na škole sa udiala už prvá akcia, „Pyžamový deň“, ktorá sa i napriek
menšiemu počtu študentov ujala nad naše očakávania, ďakujeme. Tiež sa môžete tešiť na
športový deň, tematické dni, ples, burzy či spojenie imatrikulácií prvákov a rozlúčky s
maturantmi. Minulý rok sme sa zapojili do projektu „Participatívny rozpočet 2022“ na
zlepšenie fungovania priestorov našej školy a už je viditeľná aj jeho postupná realizácia.
Naším hlavným cieľom však je pomôcť prepojeniu žiakov so školou, a to za pomoci vás žiakov
i profesorov. Dúfame, že s vašou pomocou sa nám to podarí.

Alica Šamajová, 5.AR

Pyžamový deň 

V piatok 16.9.2022 sa na našej škole uskutočnil pyžamový deň. Žiaci mohli prísť oblečení v
pyžame a následne tak stráviť celý deň v škole. Ten, kto splnil úlohu a zvolil tento netradičný,
no vskutku zaujímavý dress code, nebol celý deň skúšaný. Trochu nám to pripomenulo online
vyučovanie, ktoré sme mnohí trávili v pyžame.
Po obchôdzke cez veľkú prestávku sme si všimli, že pyžamový deň viacerí aj využili. Prišli v
zaujímavých pyžamách, napríklad v roztomilých overaloch, v županoch či dokonca v
pyžamách s vianočným motívom. Niektorí svoj outfit doplnili papučami a dokonca si priniesli
aj plyšákov. Podaktorí učitelia sa tiež pridali k žiakom a prišli oblečení inak ako zvyčajne.
Veľmi zaujímavé pyžamko s papučkami zvolila naša pani učiteľka fyziky Novotná. Tí, ktorí
neboli v piatok v škole alebo sa nestihli po nej prejsť, si môžu pozrieť fotky z tejto akcie.
Snažili sme sa nájsť NAJ pyžamá.
Všetci dúfame, že v tomto školskom roku nás čaká ešte veľa podobných akcií. Chceli by sme
poďakovať všetkým, ktorí sa zúčastnili a prišli aj cez deň v pyžame.

Ema Trnovská, Lili Ann Stone z 3.B
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Návšteva parlamentu

V utorok, 20.9.2022, sme sa zúčastnili ako seminaristi SPS spolu s p.p. Backovou dlho
očakávanej exkurzie do parlamentu – NR SR.
Dostali sme skorý ranný termín o 9:00, ktorý sa ale všetkým podarilo tesne stihnúť. Pri čakaní
na účastníkov exkurzie sme videli vchádzať známe tváre slovenskej politiky. Podobne ako
u nás v škole, niektorí utekali do svojej práce na poslednú chvíľu.
Keď sme prešli bezpečnostnou kontrolou, zhromaždili sme sa vo vstupnej aule, známej
z tlačových besied a televíznych prenosov. Okrem vystavených historických prameňov nás
zaujala aj čestná stráž, ktorú tvoril vojak a vojačka v historických uniformách. Po krátkej
a informačne bohatej prednáške našej sprievodkyne sme sa presunuli na prvé poschodie. Tam
sa nachádza vstup do rokovacej sály. Pred sálou nás pobavili fotografie predsedov parlamentu
od vzniku samostatnej SR, lebo boli čiernobiele a najmä veľmi vyretušované. Pani
sprievodkyňa nás upozornila ešte na vitrínu, v ktorej sa nachádzali vzácne dary zo
zahraničných ciest predsedu parlamentu. Nakoľko prebiehalo zasadnutie poslancov, nemohli
sme ísť do rokovacej sály, ale iba na balkón. My sme mali zážitok, že práve prebiehalo
zasadnutie, ktoré sa po obštrukciách konečne podarilo otvoriť. Smútok z nemožnosti sadnúť si
do rokovacej sály však vystriedala radosť, keď najprv niekoľkým študentkám na balkóne
a potom všetkým, zamával predseda parlamentu, B. Kollár, a privítal nás na pôde NR SR.
Poslanci viedli diskusiu o programe schôdze, mnohí sedeli na svojich miestach, niekoľkí chodili
hore-dolu, strana SaS mala v tlačovej miestnosti „tlačovku“ k aktuálnej schôdzi. Na balkóne
majú svoje miesto aj novinári, ktorých postupne pribúdalo, ako sa v redakciách roznieslo, že
schôdza bude prebiehať. Nám čas plynul a museli sme opustiť balkón, aj samotné priestory
parlamentu. Striedala nás ďalšia skupina návštevníkov, dôchodcov zo Žiliny. Návštevu
parlamentu odporúčame, nielen seminaristom SPS.

PaedDr. Elena Backová
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Exkurzia do Poľska

Začiatkom školského roka sa naše triedy 4.C a

4.B zúčastnili trojdňovej exkurzie do Poľska.

Hlavným cieľom našej výpravy bola návšteva

pamätného miesta, nemeckého

vyhladzovacieho koncentračného tábora

Auschwitz/Osvienčim. Návšteva bola spojená s

odborným výkladom v angličtine, počas ktorého

sme sa dozvedeli veľa zdrvujúcich a zaujímavých

faktov o živote a neľudských podmienkach v

tomto nacistickom tábore.

Tábor bol postavený v roku 1940 a pred vstupom

do hlavného tábora sa dodnes nachádza známy

nápis – Arbeit macht frei, znamenajúci Práca

oslobodzuje. Neskôr bol postavený tábor

Auschwitz Birkenau/Brezinka, ktorý sa nachádza

tri kilometre od dedinky Osvienčim.

Koncentračný tábor je prístupný verejnosti ako

múzeum. Mali sme možnosť vidieť v realite

kúsok hrôzostrašnej minulosti v podobe výstav.

Vo vitrínach sme videli rôzne typy vlasov,

množstvo hrncov a topánok a iné veci, ktoré

ostali po obetiach. Prehliadka nám všetkým

nielen doplnila naše vedomosti, ale ukázala aj

krutú realitu, o ktorej treba ľuďom rozprávať a

šíriť ju, aby sa minulosť neopakovala.

Z tohto smutného miesta sme potom spolu s

našou delegátkou a profesorkami odišli do

súčasnosti - do Krakova. Naším ďalším cieľom

bolo veľké nákupné centrum pri Krakove, kde

sme mali možnosť popozerať si obchody a kúpiť

si niečo na večeru. Neskôr sme sa ubytovali v

hoteli a po náročnom dni sme mali možnosť

oddýchnuť si.

Nasledujúci deň nás čakal výlet do známeho

mesta Krakov. Naša delegátka nás vzala na

prechádzku po meste, prešli sme veľa

zaujímavých a historicky bohatých štvrtí, kde

sme mali možnosť naučiť sa trochu o histórii

tohto mesta. Navštívili sme známy kráľovský

zámok Wawel, poprechádzali sa po židovskej

štvrti Kazimierz, a mali sme možnosť vidieť aj

centrum. Neskôr sme mali čas ísť chvíľu aj po

svojom.

Ja a moja skupina sme boli v tradičnej poľskej

reštaurácii a ochutnali sme poľské pirohy.

Navštívili sme aj ďalšie podniky, sekáče a rôzne

obchody v centre. Po dlhom a náročnom dni sme

sa večer znova všetci stretli a išli naspäť do

hotela.

Na posledný deň sme mali ešte nachystanú

záverečnú časť nášho programu, čím bola

návšteva soľnej bane. Soľná baňa sa nachádza

pri meste Wieliczka a ročne ju navštívi viac ako

milión turistov. Má 9 poschodí, ale je

sprístupnená iba trasa dlhá 3,5 km. Bolo tam veľa

kaplniek, lustrov vyrobených zo soľnej skaly a

dozvedeli sme sa, ako táto soľná baňa fungovala

v minulosti.

Po prehliadke soľnej jaskyne sme sa pomaly

dostavili k nášmu autobusu a náš výlet bol na

konci. Spokojne sme mali možnosť dospávať a

oddychovať na ceste smerom domov.

Dominika Auxtová, 4.C
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Trieda: 1.AR

Triedna učiteľka: Mgr. Nikoleta Hrišová

Počet žiakov v triede: 29

Poznávacie znamenie triedy: Kávičkári

Čo vás príjemne prekvapilo na našom gymnáziu: Prekvapila nás priateľská atmosféra,
všeobecne milí žiaci a učitelia. Posilňovňa bola pre nás tiež milým prekvapením, ktoré sme si
hneď zamilovali.

Čo očakávate od „stredoškolského života“: Očakávame veselé chvíľky s našou triedou v
kolektíve, a to najlepšie na výletoch v Rusku, pretože na to sa všetci tešíme. Taktiež
očakávame, že si odnesieme veľa vedomostí a nových kamarátstiev.

Čomu sa venujete vo voľnom čase: Venujeme sa športu, hudbe aj literatúre. K našim
najobľúbenejším športom patrí futbal, veslovanie, basketbal, tenis a raz za čas návštevy fitka.
Hráme na hudobné nástroje ako husle a vieme spievať, ale najmä hudbu počúvame. Na záver
len stručne: sme trieda, ktorá je kreatívna a rada svoju kreativitu využíva.
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Trieda: 1.B

Triedna učiteľka: Mgr. AndreaViziová

Počet žiakov v triede: 25

Poznávacie znamenie triedy:Zatiaľ nemáme.

Čo vás príjemne prekvapilo na našom gymnáziu: príjemná atmosféra, dobrý prístup
profesorov k žiakom, to, že sa tu zlepšuje prostredie – rekonštrukcie priestorov, dobré obedy

Čo očakávate od „stredoškolského života“: nové vedomosti a skúsenosti, nové priateľstvá,
nový a lepší systém učenia, osamostatnenie sa, viac zodpovednosti za seba, školské výlety,
exkurzie

Čomu sa venujete vo voľnom čase: spánku, čítaniu, vareniu, pečeniu, počúvaniu hudby,
fotografovaniu, hráme na hudobné nástroje – flautu, klavír, športu – tenisu, futbalu,
kanoistike, chodeniu von s kamarátmi

29. 9. 2022 17
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Trieda: 1.C

Triedna učiteľka: Mgr. Jana Novotná

Počet žiakov v triede: 27

Poznávacie znamenie triedy: Sme inteligentní.

Čo vás príjemne prekvapilo na našom gymnáziu: priateľskí učitelia, dobré vybavenie tried,
zrekonštruované priestory školy, chutné obedy v jedálni, výber krúžkov, nový priateľský
kolektív, úžasná triedna profesorka

Čo očakávate od „stredoškolského života“: veľa stresu, nedostatok voľného času, nové
zážitky, výlety, exkurzie, školské aktivity, nové znalosti, vedomosti

Čomu sa venujete vo voľnom čase: športu – futbalu, tenisu, volejbalu, šachu, tancu, knihám,
hudbe, spánku, hre na elektrickej gitare, hraniu počítačových hier, kresleniu, stretávame sa s
priateľmi
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Trieda: 1.D

Triedna učiteľka: Mgr. Andrea Fialová

Počet žiakov v triede: 26

Poznávacie znamenie triedy: Všetkým nech sa darí, hlavne nech sme zdraví.

Čo vás príjemne prekvapilo na našom gymnáziu: hlavne pán profesor geografie, empatickí
učitelia, milý kolektív, chutné obedy v školskej jedálni, sanitárne vybavenie školy

Čo očakávate od „stredoškolského života“: spoločne strávený čas, výlety, exkurzie, rôzne
podujatia, náročné učivo, úspešnú maturitu, očakávame, že budeme stále dobrý kolektív
a budeme vychádzať s učiteľmi

Čomu sa venujete vo voľnom čase: skákaniu cez švihadlo, tancu, športu – behu, cyklistike,
kanoistike, hokeju, posilňovaniu, futbalu, bojovým športom, kresleniu, hudbe – hráme na
husliach, klavíri, gitare

29. 9. 2022 19

N
a

ši
p

rv
á

ci



Žil raz jeden starý roľník, ktorý jedného dňa zasadil dve malé semienka. O obe
sa poctivo a s láskou staral. Z prvého semienka vyrástol statný strom s hustou
korunou a z druhéhomalý kríček, ktorý rástol pri vysokej skale.

Statný strom rástol do výšky, ale takisto aj do krásy. Bol to najkrajší strom v
celej dedine. A malý kríček, na ktorý ani slnko nesvietilo cez obrovskú skalu, mu
v kráse ani vo výške, ani po päty nesiahal. Myslel si, že mu práve slnko chýba na
to, aby bol taký silný a krásny. Nenávidel za to skalu, ktorá pri ňom stála.

Jedného dňa prišla taká silná búrka, akú ľudia ešte nezažili. Mocný strom
vyvrátilo aj s koreňmi a polámalo mu všetky vetvičky. Už nebol taký pekný,
mohutný a silný ako predtým. Malý kríček pred vetrom zachránila práve skala,
ktorá mu možno tienila, keď potreboval slniečko, ale nezradila ho v najhoršej
chvíli, keď aj ten najsilnejší strom zlyhal.

Z malého kríčka neskôr vyrástol krásny listnatý ker a sám zistil, že to nebola
skala, čo mu slniečka nedopriala, ale obrovská koruna stromu, ktorý tam
predtým rástol.

KT 4.AR

Bájka o strome a kríku
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Veľká anketa o prázdninách

Prázdniny sú už síce za nami, ale pýtali
sme sa našich žiakov, ako ich strávili. Pre
tých, čo nevedia, kam by sa vybrali, pridali
naši žiaci aj niekoľko tipov na trávenie
času. A prezradili nám aj svoje
cestovateľské sny. Možno v nich nájdete aj
tie svoje. Na záver sme sa dozvedeli, prečo
sa na školu tešili, ale aj prečo nie

1.Ako si strávil/a letné prázdniny?
Simona, 3.AR: Na začiatku leta sme boli na
týždeň v Taliansku v Bibione. Bolo tam veľmi
pekne, ale nie je to mesto, po ktorom by ste
mohli veľmi cestovať, lebo pamiatok tam
bolo málo a ani rozlohu nemalo veľkú. Aj keď
som si oddýchla, svoju cestovateľskú dušu
som bohužiaľ neuspokojila. Potom som
brigádovala v práci, kde pracuje aj môj
tatino. Celé dva mesiace som nakladala a
kopírovala papiere. Bolo to super, lebo som
si vyskúšala, aký je život dospeláka.
Jakub, 3.B: Sedel som doma, ale aj som
cestoval, chodil som von s kamarátmi.
Mili, 3.B: Letné prázdniny som strávila
zväčša na brigáde a vo fitku. Navštívila som
aj blízkemestá.
Matúš, 3.C: Väčšinu času som strávil doma,
čo ma po niekoľkých dňoch prestalo baviť.
Na konci júla som cestoval do Talianska na
dva týždne.
Jakub, 3.C: Letné prázdniny som väčšinu
času strávil v práci, vonku s kamarátmi a na
východnomSlovensku.
Silvia a Diana, 4.AR: Ja som nikde do
zahraničia nevycestovala, bola som doma,
na brigáde.
Ja som bola s kamarátkou na úplnom konci
Slovenska, v okresnom meste Sobrance. V
psom tábore v Čechách, na tanečnom
sústredení a tiež na pravidelných tréningoch.
Sébastien, 4.AR: Počas leta som brigádoval
ako predajca lístkov na turistické autobusy –
prešporáčiky, takže som väčšinu leta strávil
na Hviezdoslavovom námestí. Sem-tam som

aj organizoval nástup turistov do autobusov.
Počas voľných víkendov som vypomáhal na
historických električkách a opäť usmerňoval
cestujúcich.
Eliška a Viki, 4.C: Obe sme brigádovali. V
hoteli a na univerzite. Chodievali sme sa
kúpať na Zlaté piesky. Navštívili sme Berlín a
Prahu. A stretávali sme sa aj s našimi
spolužiakmi.
Chiara, 4.D: Strávila som ich cestovaním –
Chorvátsko, Kanárske ostrovy, Čechy.
Týždeň som bola na lekárskom kurze v Brne,
kde som sa dozvedela veľa nových
informácií.
Theo, 4.D: Viac dní som strávil v Poľsku, než
v Bratislave. Navštívil som Varšavu, Gdaňsk,
Katovice, Sosnovec, Glivice či Gdyňu.
Brigádoval som aj na festivale Pohoda v
Trenčíne a zvyšný čas som rozvážal Wolt
objednávky alebo trávil čas s rodinou v
Martine.

2.Čo by si odporučil/a svojim spolužiakom
navštíviť počas prázdnin?
Simona, 2.B: Bola som na chodníku
Korunami stromov a bol to ozaj veľký
zážitok. Boli tam aj ďalšie atrakcie pre
menších i väčších, ako bobová dráha.
Simona, 3.AR: Určite by ste mali navštíviť
Thermalpark v Dunajskej Strede. Je to blízko
a veľmi pekné prostredie. Sú tam bazény s
teplou i studenou vodou, tobogany či sauna.
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Veľká anketa o prázdninách

Laura, 3.B: Odporučila by som navštíviť
prírodu, lebo treba mať aktivitu a chodiť von
na čerstvý vzduch.
Jakub, 3.B: Kúpalisko, jazero.
Mili, 3.B: Budapešť. Je to nádherné mesto s
veľkým historickým centrom. Nie je to
ďaleko od Bratislavy, dostanete sa tam
vlakom. Uvidíte veľa historických pamiatok a
aj dobre nakúpite.
Tetiana a Ema, 3.B: Viedeň a Prahu. Sú to
krásne historické mestá s rôznymi
atrakciami. Krásnym miestom s úžasným
jedlom a prírodou je aj Sicília.
Matúš, 3.C: Taliansko. Hlavne kvôli ich
jedinečnej kultúre a skvelému jedlu.
Jakub, 3.C: Nezáleží na tom čo, ale aby ste
neboli zavretí doma. Snažte sa svoj čas
využiť čo najlepšie.
Róbert, 3.C: Mestečko Poreč v Chorvátsku.
Je to jedno z najkrajších miest, kde som kedy
bol.
Vanessa, 3.C: Určite by som odporučila
hlavné mesto Česka, Prahu. Scenéria mesta,
malebné zákutia.Oplatí sa navštíviť.
Silvia a Diana, 4.AR: Keď máte kopec času a
nemáte čo robiť, choďte sa prechádzať a
možno pozerať pamiatky. Je to oddych pre
dušu. Ináč nemáme žiadne odporúčanie,
každý chce vidieť niečo iné. Takže ak máte tú
možnosť, choďte hocikam.
Sébastien, 4.AR: Celoročne sa dá
vyhliadkovými autobusmi absolvovať
„Panoramatický okruh“. Začína sa pri
historickej budove SND, pokračuje okolo
Blumentálu, Prezidentského paláca na Slavín
a Hrad, kde sú 15 a 20 minútové prestávky.
Počas cesty vám palubný audio sprievodca
povie veľa zaujímavostí o histórii mesta a
jeho osobnostiach.
Chiara, 4.D: Pred tromi rokmi som navštívila
Bali, čo bol zatiaľ môj najväčší zážitok. Ale
odporúčam hlavne vyjsť z vlastnej
komfortnej zóny a prídu aj zážitky.

Theo, 4.D: Gdaňsk a Gdyňu – Gdaňsk je
krásne nemecké mesto v Poľsku, človek si
nájde aktivity, ktoré ho bavia. V noci mesto
žije nočným životom, cez deň sú tu múzeá,
more. Spolu s Gdyňou a Sopotom tvoria tzv.
„Trojmiasto“ pri mori, ktoré je v lete celkom
teplé a všade je veľmi lacno.

3.Aký je tvoj cestovateľský sen?
Simona, 3.AR: Určite by som niekedy chcela
ísť do Francúzska, lebo je tam vždy čo
objavovať. Pamiatky, obchody či len
prechádzka po meste je iste čarovná. A
hlavne na Vianoce, keď je rozsvietený každý
malý obchodík či ulička. Je to krajina, ktorú
by mal každý milovník módy ako ja navštíviť.
Francúzsko má aj zaujímavú kultúru a skvelú
kuchyňu.
Laura, 3.B: Precestovať celý svet a hlavne
Island. Zaujímajú ma iné kultúry a chcem
spoznávať nových ľudí.
Jakub, 3.B: Chcel by som precestovať celý
svet len kvôli tomu, aby som spoznal cudzie
kultúry a vyskúšal ich jedlá.
Tetiana a Ema, 3.B: Chcela by som
precestovať Európu, hlavne známe
historické mestá. Rada by som zavítala aj do
exotickejších krajín ako napríklad
Dominikánska republika, Bali, Cyprus,
Karibik.
Matúš, 3.C: Navštíviť USA. Chcel by som
zažiť to, ako fungujú títo pre mňa zvláštni
ľudia.
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Veľká anketa o prázdninách

Jakub, 3.C: Amerika, Čína – iná kultúra, iní
ľudia, tradície...
Róbert, 3.C: Chcel by som navštíviť Londýn.
Jednak je to nádherné mesto, ktoré dýcha
históriou, a na druhej strane by mi to výrazne
pomohlo pri príprave na maturitu z
anglického jazyka.
Vanessa, 3.C: Rada by som zavítala do krajín
Južnej i Severnej Ameriky, plavila sa po
Tichom a Atlantickom oceáne, spoznávala
okolité ostrovy. Zažívala by som
dobrodružstvo, spoznávala nových ľudí.
Silvia a Diana, 4.AR: Náš najväčší
cestovateľský sen je navštíviť Južnú Kóreu.
Zaujíma nás ich kultúra, zvyky, hudba a ich
seriály – K-dramas.
Ešte by sme chceli navštíviť Londýn – kvôli
kačičkám a navštíviť filmové múzeum
Harryho Pottera, ale i klasické pamiatky.
Sébastien, 4.AR: Som fanúšik dopravy a rád
by som navštívil kolísku železníc, Veľkú
Britániu. Tiež by som rád navštívil Prahu a
Brno a ich technickémúzeá.
Eliška a Viki, 4.C: Náš cestovateľský sen je
cesta okolo sveta. Rady by sme prešli celú
zemeguľu. Najviac by sme chceli precestovať
štáty západnej Európy a celúAustráliu.
Chiara, 4.D: Road-trip po USA a hlavne New
York. A jeden si onedlho splním.
Theo, 4.D: Fjordy v Nórsku, kvôli krásnej
prírode.

4.Tešil/a si sa do školy?
Simona, 2.B: Aj áno, aj nie. Pozitívne bolo,
že som videla svojich spolužiakov a tabuľku s
rozpisom prázdnin.

Negatívne, že musím vstávať o 6:00 a nie o
10:00.
Laura, 3.B: Áno aj nie. Tešila som sa preto,
lebo tu mám kamarátov. A netešila som sa
kvôli rannému vstávaniu.
Mili, 3.B: Tešila som sa na svojich
kamarátov, niektorých učiteľov a trochu aj na
učenie sa. Netešila som sa na stres, ale ten k
tomu samozrejme patrí.
Matúš, 3.C: Ak by som povedal áno, asi by
som klamal. Ale tešil som sa na spolužiakov a
na zmenu režimu mojich dní. Menej
vysedávania a viac aktivít, ktorými môžem
tráviť čas.
Jakub, 3.C: Nie. Nemám školu veľmi v láske.
90% vecí, čo sa v školách učí, nemá v živote
žiadny význam. Školský systém žiakov neučí,
ako byť úspešný, ale ako byť priemerný.
Vanessa, 3.C: Celkom som sa tešila na
školské prostredie, no na druhej strane by
som ešte prijala trochu voľna a oddychu. Na
otázku by som odpovedala len stručne –
nové výzvy, priatelia, nová kapitola života.
Sébastien, 4.AR: Vo všeobecnosti áno,
napriek tomu, že som kvôli pracovnej
vyťaženosti neprečítal ani jedno dielo z
povinnej literatúry z ruštiny. Tešil som sa, že
sa mi život zase spomalí do stálej rutiny
namiesto chaotickej brigády.
Eliška a Viki, 4.C: Tešili sme sa na našich
spolužiakov, ktorých sme celé leto nevideli.
Tiež nám chýbala naša milovaná triedna.
Najviac sa tešíme na náš posledný rok na
tejto škole a chceme si ho čo najviac užiť.
Chiara, 4.D: Tešila som sa na spolužiakov.
Netešila som sa na množstvo učenia, učenie
sa na maturity a na prijímačky. A k tomu
stres a úzkosti.
Theo, 4.D: Áno, chcem už ukončiť štúdium
na gymnáziu.

Spracovala: Mgr. Denisa Gaálová
Foto: Simona Pitoňáková, 3.AR
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Do tímu našej redakčnej rady stále
hľadáme nových redaktorov,
prispievateľov a fotografov.

V prípade záujmu kontaktujte:
Mgr. Patrik Kondáš (kabinet ANJ)

Ďakujem všetkým, ktorí sa 
podieľali na vzniku tohto 
časopisu.
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